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Svátek slaví: Norbert

„TYDÝT“ PAVLÁSEK MÁ
NAMÍŘENO DO BRNA
AŽ DO ZÁŘÍ SE VE MĚSTĚ BUDE KONAT FESTIVAL UPROSTŘED STRANA 2

Na výstavišti probíhá festival Re:publika, který připomíná 100. výročí Československa a 90 let existence veletržního areálu. MAFRA

Parkovací automaty
budou brát také karty
Přes léto. Brno pořídí 120 automatů, osadit je chce do konce letních prázdnin. Kam další? Rozhodne se
podle zájmu jednotlivých městských částí. Peníze. Město předpokládá, že získá desítky milionů ročně STRANA 2

nabízíme nové byty v miroslavi
Moderní bydlení za dostupnou cenu v blízkosti Brna a centra města

Optimální dojezdová vzdálenost
Kompletní síť infrastruktury

Autobusová stanice a vlaková stanice nabízí výborné spojení do Brna i do Znojma
Milovníky vína jistě potěší prestižní viniční trať Weinperky

více informací na www.byty-miroslav.cz

inzerce
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Počet prodejen
a velikost prodejní
plochy v Brně jsou
za poslední čtyři
roky stabilní.
Zastavil se i trend
úbytku malých
obchodů.

Obchodníkům se v moravské
metropoli daří. Největší za-
stoupenímají prodejny potra-
vin, mezi službami vedou re-
staurace. To vše spočítal prů-
zkummaloobchodní sítě, kte-
rý vypracovala Kancelář ar-
chitektaměsta Brna. Data po-
slouží i jako podklad pro
územní plánování města.
Jde o sedmé sčítání od roku

1997. Brno je jediné město
v Česku, které sleduje data za
posledních dvacet let. Pracov-
níci z řad studentů mapovali
umístění zařízení, sortiment,
provozní dobu i prodejní plo-
chu. Za rok 2017 napočítali
3948 prodejen zboží a 3208
provozoven služeb. Ve srov-
nání s čísly z roku 2013 jde
o mírné navýšení, o necelých
dvě stě nových prodejen zbo-
ží. Naopak rozsah celkové
prodejní plochy oproti roku
2013 poklesl o necelých pět
procent. „Výsledky ukazují
jen zanedbatelné změny
oproti předchozím letům
a potvrzují spíše stabilizaci
brněnské maloobchodní sítě.
Dílčí změny se týkají konkrét-
ních typů sortimentu. Napří-
klad pokračuje úbytek prode-
jen domácích potřeb, elektro-
niky, počítačové techniky,
knih či hudebnin, což je

trend týkající se pravděpo-
dobně i dalších měst a do jis-
té míry svázaný s častým vy-
užíváním internetového způ-
sobu prodeje tohoto zboží,“
komentuje výsledky vedoucí
průzkumu Jiří Malý.
K největším úbytkům pro-

dejní plochy došlo v měst-
ských částech Bohunice,
Brno-jih a Ivanovice. U větši-
ny z nich to však souvisí
s náhlým zánikem prodejen
typu autosalonů, autobazarů
a stavebnin. V posledních
čtyřech letech se zastavil
trend úbytku plochy a počtu
menších prodejen pod tisíc
metrů čtverečních, který se
objevil po roce 2000. Naopak
mírné snížení ploch lze za-
znamenat u prodejen nad tři
tisíce metrů čtverečních.
„Ačkoliv vyšší počet malo-

obchodních zařízení lze najít
i v populačně velkých měst-
ských částech jako Královo
Pole nebo Brno-sever, pozice
městského centra je z hledis-
ka nabídky zboží a služeb stá-
le dominantní. Výsledky prů-
zkumu naznačují, že trend
oslabování maloobchodní
funkce centra města patrný
po začátku nového tisíciletí
již dále nepokračuje. Jedním
z důvodů mohou být i nové
strategie menších prodejců
v rámci konkurenčního boje
s velkými obchodními řetěz-
ci či nákupními centry,“mys-
lí si Malý.
V oblasti služeb mají v mo-

ravské metropoli největší za-
stoupení restaurace s téměř
pěti sty provozovnami násle-
dované kadeřnictvími, kte-
rých je přes tři sta. Třetí pozi-
ci zaujímají kavárny s po-
čtem přesahujícím dvě stov-
ky. RADEK BABIČKA

Brno pořídí 120 parkovacích
automatů na bankovky a plat-
by kartou za 25 milionů ko-
run. Chce je osadit do 1. září,
kdy v historickém jádru zahá-
jí projekt rezidentního parko-
vání. Cílem projektu je do-
stat auta z centra a získatmís-
ta pro tamní obyvatele. Do-
sud jsou veměstě jen automa-
ty na mince. V budoucnu
bude moct Brno instalovat až
600 automatů, rozhodne ale
podle zájmu městských částí
o připojení se k rezidentní-

mu parkování. Město předpo-
kládá, že z parkování ročně
získá desítky milionů korun.
Zhruba třetinu poskytne
městským částem a zbytek
využije samo. Brno mělo pů-
vodně pořídit v první polovi-
ně roku prvních 14 automatů
za dva miliony a postupně
osazovat další. Radní ale na-
konec schválili navýšení roz-
počtových nákladů na více
než 25 milionů pro 120 auto-
matů. Jeden automat vyjde
na 175 tisíc korun. Součástí

investice je i cena za správu
automatů, za jeden bude
činit přes 3000 korun na rok.
Brno od září spustí projekt re-
zidentního parkování pro his-
torické jádro města.

Vymezují ho ulice Husova,
Nádražní, Benešova, Koliště,
Moravské a Žerotínovo ná-
městí. Vjezd bude povolen
pouze rezidentům, tedy li-
dem s trvalýmbydlištěm. Roč-
ně za to zaplatí 600 korun.
Dále se tamdostanou abonen-
ti, tedy podnikatelé, kteří

tam mají provozovnu. Ročně
zaplatí 6000 korun. Ostatní
lidé budou parkovat v parko-
vacích domech, na okraji his-
torického centra nebo na vy-
mezenýchmístech. První půl-
hodina bude zdarma, další
hodina za 40 korun. Nyní je
v místě cena 60 korun za ho-
dinu, aby město vytlačilo
auta z ulic do parkovacích
domů a postupně vznikal
prostor pro rezidenty. Objevi-
ly se však problémy kvůli au-
tomatům na mince, protože

za několik hodin parkování
museli mít lidé stokoruny
vmnohamincích a strávili je-
jich vhazováním do automa-
tu spoustu času. Usnadnit to
mají nové automaty umožňu-
jící platbu bankovkami nebo
kartou. Od listopadu se rezi-
dentní parkování rozšíří do
prostoru mezi ulice Traubo-
va, Drobného, Pionýrská,
Kotlářská a Údolní. Návštěvní-
ci budoumít půl hodiny zdar-
ma, každá další hodina je vy-
jde na 20 korun. ČTK

Nové parkovací automaty. Budou i na karty

Z Brna do blízkých Šlapanic
povede cyklostezka, její vý-
stavba bude stát 54 milionů
korun. Novinářům to řekl pri-
mátorův náměstek Richard
Mrázek. Délka bude skoro
sedm kilometrů. Většinu ná-
kladů pokryje Evropská unie,
část obce a stát. Začít stavět by
se mohlo na konci letošního
nebo začátkem příštího roku.

Brněnští radní schválili znění
dohody, která umožní stavbu
cyklostezkymezi Šlapanicemi
a městskou částí Brno-Slatina.
„Stavbu cyklostezky připravu-
je Dobrovolný svazek obcí Šla-
panicko, který s Brnem navá-
zal spolupráci, aby bylo mož-
né vést potřebnou stavbu přes
pozemky města Brna,“ uvedl
Mrázek. Podle něj úsek umož-

ní propojit Brno, Šlapanice
i Sokolnice a Židlochovice po
cyklostezkách o celkové délce
skoro 24 kilometrů. V Židlo-
chovicích potom navazuje
cyklostezka z Brna na Vídeň
podél řeky Svratky. Peníze
z Evropské unie mají pokrýt
85 procent nákladů, deset pro-
cent dají obce a pět procent
stát. ČTK

Na ObrFest přijede kultovní Vltava
Letošní, již šestý ročník festivalu ObrFest se uskuteční 15. a 16. června na novémmístě,
fotbalovém hřišti Borky v Brně-Maloměřicích. Čekají vás dva dny plné muziky a dopro-
vodného programu. Na festivalu vystoupí známé kapely jako Fast Food Orchestra, Ty Sy-
čáci a hvězdou bude nestárnoucí kapela Vltava. Organizátoři doporučují přijet na festival
na kole – cestu na akci totiž můžete spojit s krásným výletem kolem řeky Svitavy, a to
buď od Bílovic nad Svitavou, nebo od města. ARCHIV

Za 4 roky
přibylo 200
obchodníků

Šlapanice. Nová cyklostezka
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Divadlo Bolka
Polívky zahraje
morbidní komedii.

Kam s nebožtíkem? Místa je
málo, všechny volné parcely
už skoupili developeři, a tak
čtyři funebráci a dva muzi-
kanti procházejí městem
s rakví na ramenou. Poněkud
morbidní zápletka je osou
venkovní inscenace, kterou
v rámci tradičního happenin-
gu ve středu 22. června na Ja-
kubském náměstí uzavře di-
vadelní sezonu Divadlo Bolka
Polívky. Kromě toho se však
kolemjdoucí i příchozí mo-
hou po celé odpoledne těšit
na bohatý program včetně
tradičního turnaje ve stol-
ních kuličkách. Cvrnknout si
dorazí soutěžní týmy složené
z brněnských osobností, zú-
častnit se mohou i případní
zájemci z řad diváků. Kromě

zmíněného pohřbu však ne-
bude chybět ani křest. Toho
se dočká kniha Miesto obsa-
hující stovku fotografií osob-
ností z různých oblastí – od
hudby přes film a sport až po

poezii nebo vědu. Každý ze
snímků navíc doplňuje cha-
rakteristický citát daného člo-
věka. Všechny fotkymají spo-
lečné jedno, a to místo vzni-
ku, kterým jsou toalety ve Va-

lašském šenku v Nitře. Zvěč-
nit se zde nechali mimo jiné
Aneta Langerová, Bolek Polív-
ka, David Koller, Jan Kraus,
Oldřich Kaiser, Jiří Lábus,
Táňa Vilhelmová, Eva Holu-

bová nebo Richard Müller.
Tečku za programem udělá
večer na jevišti divadla první
repríza oblíbeného Re-Kaba-
retu pod názvem Re:Publika
aneb s cenzurou na věčné
časy. Jeho premiéra se usku-
teční už 13. června na výsta-
višti v rámci festivalu Re:pub-
lika 1918–2018. „Toto speciál-
ní vydání Re-Kabaretu je vlast-
ně jakýmsi průvodcem ději-
nami souboje humoru s „lí-
tou šelmou Cenzurou a její-
mi sestrami Propagandou
a Dezinformací“. Diváci se
mohou těšit i na písňové hity
charakteristické pro jednotli-
vé historické etapy v interpre-
taci kapely Veroniky Bartošo-
vé,“ říká ředitel divadla On-
dřej Chalupský. Ukončením
divadelní sezony však diva-
delní sezona jako obvykle ne-
končí. O prázdninách se totiž
na Staré radnici odehraje
téměř dvacítka brněnských
i hostujících představení pod
širým nebem. RADEK BABIČKA

Nový
Renault CLIO v Auto Pokorný
Od 219 900 Kč s bohatou výbavou Advantage

Atmosférický motor 1,2 16V 75k, klimatizace, rádio s bluetooth handsfree a USB, dálkové centrální zamykání,
tempomat a další, 5 let záruka
Uvedená cena platí při započítání bonusu za výkup starého vozu. Nabídka platí od 1. 4. do 31. 5. 2018. Nabídka je pouze informativní a není závaznou nabídkou k uzavření kupní smlouvy. Smluvní zárkuka Renault 5 let / 100 000 km
(dle toho, co nastane dříve) se řídí konkrétními záručními podmíkami, které jsou neoddělitelnou součástí kupní smlouvy. Clio: spotřeba 3,1–7,2 (l/100 km), emise CO2 85–120 (g/km). Uvedené spotřeby paliva a emise CO2 jsou změřeny
metodikou stanovenou dle platných právních předpisů vyžadovaných pro homologaci vozidla. Vyobrazení vozu je po pouze ilustrativní.

Renault doporučuje

Auto Pokorný, s.r.o., koncesionář Renault a Dacia,
Okružní 25a, 638 00 Brno, tel.: 532 194 011-012, 014, e-mail: info@renaultbrno.cz

www.renaultbrno.cz

inzerce

S Bolkem si můžete zahrát kuličky. JOLIFOTO

Divadelní sezonu zakončí
rozlučkou s nebožtíkem
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V minulém speciálu Brno
XXL jsme v rámci putování
po brněnských radnicích za-
vítali do Starého Lískovce.
Tentokrát jsme přešli Jihlav-
skou ulici na její severní stra-
nu a vyzpovídali starostku
Nového Lískovce Janu Drápa-
lovou.

Jaké projekty byly či jsou
v Novém Lískovci nejzásad-
nější pro aktuální volební
období a jak to vypadá
s jejich realizací?
V posledních čtyřech le-

tech jsme výrazně vylepšili
podmínky pro sportovní vyži-
tí dětí amládeže v Novém Lís-
kovci, postavili jsme dvě trav-
natá hřiště se závlahou a záze-
mím, fitness-stanoviště a bě-
žecké cestičky v areálu Pod
Plachtami. Podařilo se dokon-
čit modernizaci a zateplení
všech budov v majetku měst-
ské části, jako poslední v roce
2015 i budovu radnice. Ve
školách a školkách jsme po-
kračovali modernizacemi so-
ciálních zařízení a dalšími
úpravami vnitřních prostor.
Realizovali jsme také dlouho
plánovaný přesun pobočky
České pošty do centra Nové-
ho Lískovce a nyní volné pro-
story po poště upravujeme
pro pobočku Knihovny Jiřího
Mahena, kam se přesune od
září. Průběžně obnovujeme
i zeleň na sídlišti a vysazuje-
me nové květinové záhony.
Do podzimních voleb chce-

me ještě dokončit úpravu za-
stávky MHD Kluchova a nový
přechod přes ulici Petra Křiv-
ky u zastávky Oblá. Další pro-
jekty, jako například přestav-
ba bývalé výměníkové stani-
ce na komunitní centrum
nebo nové lodžie na bytovém
domě Kamínky 25–35, se prá-
vě rozbíhají.

Brno se v poslední době
potýká s nedostatkem
bytů. Jak je to u vás v No-
vém Lískovci?
Spravujeme 850 obecních

bytů, všechny jsou nově opra-
vené a žádné nejsou prázdné.
V pořadníku máme téměř tři
sta žadatelů o byt, více než po-
lovina z nich jsou zletilé děti
z rodin bydlících v Novém Lís-
kovci. Na obecní byt se někdy
čeká i roky. O koupi bytů je
u nás rovněž velký zájem,
cena i starších bytů v panelá-
cích je hodně vysoko. Řekla
bych, že s dostupností bytů
pro mladé je to u nás podob-

ně špatné jako jinde ve měs-
tě. Developerské projekty se
u nás také objevují, ale jedná
se hlavně o dostavby proluk
nebo stavby menších byto-
vých domů ve staré zástavbě.

Jaká je aktuální situace ko-
lem výstavby na Kamen-
ném vrchu?
Plochy určené územním

plánem dlouhodobě pro byd-
lení u ulice Petra Křivky jsou
vlastně jedinou rozvojovou
plochouna územíNového Lís-
kovce. Zahrádky zde byly zru-
šeny před víc než třiceti lety.
Dříve se uvažovalo o develo-
perské výstavbě, ale zhruba
před rokem se město rozhod-
lo postavit zde obecní byty
pro seniory a mladé rodiny,
včetně startovacích bytů. Za-
stupitelstvo městské části za-
tím stanovisko nezaujalo, roz-
jela se informační kampaň
a zjišťujeme názory občanů.
Kolem projektu se vyrojily
fámy o zničení přírodní rezer-
vace Kamenný vrch, nastěho-
vání sociálně slabých občanů
z problémových oblastí Brna
a podobně. Nic z toho není
pravda. Jsou samozřejmě i re-
levantní problémy, jako je do-
pravní obslužnost, parková-
ní, zeleň nebo dopady stavby

na okolní obyvatele, a ty spo-
lečně s městem řešíme. Já
osobně na stavění bytů pro
mladé a seniory nevidím nic
špatného, i my bydlíme v do-
mech, které byly před lety po-
staveny na místě zahrádek.
Město se přirozeně rozvíjí.

Dalším brněnským problé-
mem je parkování. Jaká je
situace v Novém Lískovci?
Možnosti rozšiřování par-

kování na povrchu už jsou
prakticky vyčerpány, takže
připravujeme dva projekty
parkovacích domů. Přihlásili
jsme se i k projektu rezident-
ního parkování, ale před defi-
nitivním rozhodnutím o jeho
zavedení musí být splněno
několik podmínek. Napří-
klad každý řidič musí na prv-
ní pohled poznat, že parkuje
správně. Máme vytipovaných
několik lokalit, kde je to nyní
sporné nebo se rovnou parku-
je v rozporu s předpisy, a tato
místa postupně připravuje-
me k legalizaci. Naposledy to
bylo rozšíření parkoviště
Čtvrtě, ale i další budeme
řešit změnou vodorovného
a svislého dopravního znače-
ní. Musíme si být jistí, že zave-
dením rezidentního parková-
ní se situace pro obyvatele
Nového Lískovce zlepší, a to
výrazně. Současně si bohužel
musíme uvědomit, že města
nejsou nafukovací a parkova-
cí domy jsou velmi drahým
řešením, takže bez určité
míry regulace, ještě kvalitněj-
ší nabídky veřejné dopravy
a podpory alternativ, jako je
sdílení vozidel, se do budouc-
na neobejdeme.

Nový Lískovec se stal sou-
částí projektu Smart City.
Co to obyvatelům Nového
Lískovce přineslo či ještě
přinese?
Přináší nám to možnost

spolupráce smnoha odborný-
mi partnery včetně univerzit.
Společně s nimi se snažíme

přistupovat s inovativním po-
hledem ke každému projek-
tu, který připravujeme. V ob-
lasti dopravy řešíme napří-
klad aplikaci na vyhledání
volných parkovacích míst,
která řidičům ušetří nervy,
čas i peníze. Plánujeme také
zřízení nabíjecích stanic pro
elektromobily. V oblasti adap-
tace na změny klimatu se za-
býváme využitím dešťové
vody pro závlahy zeleně
i možnostmi chlazení budov.
Zabýváme se také správným
hospodařením s energiemi.
Při projektování komunitní-
ho centra jsme řešili zelenou
střechu a opatření, díky kte-
rým bude první pasivní veřej-
nou budovou v Brně. Smart
řešení pro mne neznamená
použít technologie za každou
cenu, ale volbu nejvhodnější-
ho řešení v daných podmín-
kách. To může znamenat
také vysazení popínavek u ne-
vzhledných betonových stěn,
které v létě zbytečně ohřívají
sídliště, nebo jezírko s dešťo-
vou vodou v parku.

Jaká jsou vaše oblíbená
místa v Novém Lískovci?
Oblíbená místa jsou jed-

nak v přírodě, třeba v našem
lesoparku na východnímúbo-
čí Kamenného vrchu, a také
tam, kde to žije, kde lidé spor-
tují a baví se, a to je napří-
klad park Pod Plachtami,
kam ráda chodím s vnoučaty.
Ráda se procházím i mezi ro-
dinnými domy ve staré zá-
stavbě a obdivuji krásně upra-
vené předzahrádky. Ale bude-
te se možná divit, že i ulice
na sídlišti, zejména tam, kde
se lidé o okolí domů starají,
vypadají pěkně. Ráda také na-
kupuji v malých obchůdcích,
u řezníka, v zelenině i potra-
vinách, které provozují malí
živnostníci. V konkurenci hy-
permarketů nemají lehký ži-
vot, ale bez nich bychommu-
seli jezdit autem pro každý
rohlík. RADEK BABIČKA

Jazyková škola
VIKA

Masarykova 31 • 602 00 Brno
☎ 542 221 578, 603 776 978
agentura@vika.cz • www.vika.cz

Výuka přímo v centru města

Jana Drápalová ARCHIV

5+1 otázka pro starostku
Nového Lískovce Drápalovou

Pračka
s horním plněním

6 990,-

A++
6 kg

1000 ot./min

v BRNĚ a okolí

DOPRAVÍME

VYNESEME

ZAPOJÍME

www.chladservis.cz

odvoz starého
spotrebice ZDARMA

VOLEJTE 601 571 821

Odtah + doklad o likvidaci zdarma – ihned
výkupní cena dle hmotnosti vozidla

Volejte po - pá od 8.00 do 16.00 hodin – 724 731 959
nonstop – 731 566 786

EKOLOGICKÁ

LIKVIDACEVOZIDEL

inzerce
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Čím víc váží,
tím víc vyhrají.
Krumvíř hostí
vinařský běh.

Již tradičně o třetí červnové
sobotě si dají ve vinařské ves-
ničce Krumvíř sraz běžci. Po-
řadatelé tu připravili závody
pro jednotlivce, skupiny
i děti. Čtvrtý ročník Krumvíř-
ského vinařského běhu se
uskuteční 16. června. Místní
tratě nabízí jedinečnou příle-
žitost zazávodit si v maleb-
ném prostředí vinohradů. Na
vítěze hlavních kategorií
čeká vyvažování vínem, od-
měnou jim tedy bude tolik
vína, kolik sami váží. „Rádi
bychom navázali na loňský
ročník, kdy běžců opět přiby-
lo, a letos doufáme v pokoře-
ní hranice dvou set účastní-
ků. Cena pro vítěze v podobě
vína krumvířských vinařů,

kteří se v nejednom případě
řadí mezi českou i světovou
špičku, je velmi lákavá. Infor-
mace o závodě se tak šíří
i mezi profesionální běžce,
kteří se chtějí utkat o první
místo a stanout na krumvíř-
ské vyvažovací váze,“ říká je-
den z organizátorů, Vítězslav
Charvát. Všichni běžci obdrží
také pamětní medaili z kera-
mické dílny. Po celý den mo-
hou diváci degustovat místní
vína, ať už ve sklepích, do kte-
rých zájemce dopraví kočár,
nebo v prostředí krumvířské-
ho národopisného stadionu,
kde se po skončení závodů
uskuteční přehlídka folklor-
ních mužských sborů a hu-
dební zábava. Stejně jako
v předchozích letech věnují
organizátoři výtěžek akce na
dobrou věc. Tentokrát podpo-
ří jedenadvacetiletého Domi-
nika Hálka, kterýmá od naro-
zení dětskou mozkovou obr-
nu a je plně nehybný a ochr-
nutý. RADEK BABIČKA

Jihomoravský kraj se s krajemVysoči-
na dohodl na zavedení nové autobu-
sové linky z Bystřice nad Pernštej-
nem do Tišnova, odkud budou moct
lidé pokračovat vlakem dále do Brna.
Vznikla v reakci na zrušení komerční
linky, kterou zde dosud provozovala
společnost ZDAR ze Žďáru nad Sáza-
vou.
Linka by mohla podle náměstka ji-

homoravskéhohejtmana RomanaHa-
náka začít jezdit už od 10. června,
kdy je termín pro změny jízdních
řádů. Komerční linka už bude podle
informace na serveru IDOS.cz jezdit
z Bystřice pouze v 7.45. Nová linka
má jezdit v ranní špičce do Tišnova
po hodině, stejně tak často v odpoled-

ní špičce v opačném směru. „Měli
jsme dva cíle. Chtěli jsme, aby lidé
z Bystřice, Nedvědice, Černvíru,
Doubravníku a dalších obcí měli na-
dále komfortní spojení na Brno. Důle-
žité ale zároveň bylo, abychom re-
spektovali vlak jako páteř systému
a zároveň nechceme do Brna přivádět
další autobusy,“ vysvětlil plán Hanák.
Z Bystřice do Tišnova jezdí i vlak, ob-
sluhuje však částečně jiná místa než
autobus. Lidé budou moct v autobuse
využít i tarif Integrovaného dopravní-
ho systému Jihomoravského kraje.
Bystřice byla integrovaná již dříve,
avšak na jihomoravskou jízdenku
bylo možné do ní dojet pouze vla-
kem, což bude možné stále. ČTK

V Krumvíři si vítězů váží. ADÉLA DUFKOVÁ

Tišnovské nádraží MAFRA

Běh mezi vinicemi. Vyhrajete
tolik vína, kolik sami vážíte

inzerce

Tišnov. Nová linka



www.metro.cz SPORT středa 6. června 2018 06

Složit konkurenceschopný
tým, který by se co nejrychle-
ji vrátil do první ligy, si dal za
úkol nový sportovnímanažer
fotbalistů Brna Tomáš Požár
společně s trenérem Roma-
nem Pivarníkem. K přesunu
z pražské Sparty ho zlákalo
podle jeho slov dobré zázemí
a také kvalitní práce s mláde-
ží v brněnském klubu.

„Nerad bych se ale postavil
do role fotbalového spasitele.
Věřím týmové spolupráci
a systému, který je v klubu
nastaven. Potřebuji se nyní
v novém prostředí rychle za-
daptovat. Dobře vyhodnotit
stávající kádr a podle toho
také rozhodnout o přícho-
dech a odchodech. Brno patří
do první ligy, musíme se po-

kusit o co nejrychlejší po-
stup,“ řekl Požár na setkání
s novináři.
Zatímnechtělmluvit o kon-

krétních jménech případ-
ných posil. „Z rozhovorů s tre-
nérem Pivarníkem ale vím,
že se musíme zaměřit na zís-
kání kvalitního útočníka.
Brno mělo v první lize nedo-
statek variant v útočné fázi,“
uvedl Požár.
Dvaačtyřicetiletý bývalý

obránce Sparty, Teplic a Jab-
lonce po konci kariéry půso-
bil v roli sportovního ředitele
Bohemians a také Sparty. Na
Letné byl loni na začátku jara
ve čtyřech zápasech hlavním
trenérem, neboť tehdejší
kouč David Holoubek neměl
potřebnou licenci.

„Moje práce ve Spartě vy-
cházela z jiné optiky a potřeb
klubu. Brno je v tomto směru
jiné. Znalost Sparty ale není
o tom, že bych přivedl do
Zbrojovky nějaké hráče,“ uve-
dl Požár.
Momentálně vidí největší

přínos v tom, že se rozhodl
v klubu pokračovat Pivarník.
„Důležité je, že trenér zůstal.
Klub, který mění v případě
nezdaru trenéra i realizační
tým, je oproti soupeřům v po-
čátku znevýhodněn,“ řekl Po-
žár, podle nějž má Pivarník
brněnskému klubu i ve dru-
hé lize co dát. „Má hodně zku-
šeností. Výhodou je, že se vzá-
jemně známe ze společného
působení v Bohemians,“ pro-
hlásil Požár. ČTK

Brněnskému motocyklovému
závodníkovi Ondřeji Ježkovi
se za pár dní splní další sen.
Nastoupí do závoduMS Super-
bike před domácím publi-
kem. Těch snů si však o závod-
ním víkendumůže splnit více.
Například projet trať Masary-
kova okruhu pod dvě minuty
nebo získat na domácí půdě
mistrovské body, což se jezdci
italského týmuGuandalini Ya-
maha podařilo z 12 letošních
závodů jen dvakrát. Kromě na-
bité konkurencemusí totiž de-
větadvacetiletý jezdec často
soupeřit i s nespolehlivou
technikou. Poslední výsledky
naznačují posun k lepšímu.

Druhou sezonu se vám
plní sen, když závodíte
v MS Superbike. Co všech-
no je potřeba k tomu, aby
se český závodník do toho-
to šampionátu dostal? Vý-
sledky, jezdecká kvalita,
kontakty, sponzor, štěstí?

Je potřeba od všeho trochu.
Nebo spíše od všeho hodně.
Mám za sebou výborné výsled-
ky ve světovém poháru Su-
perstock 1000. Umím italsky,
mluvím tedy ústředním jazy-
kem většiny týmů šampioná-
tu. Mám za sebou sponzora
a také disponuji za těch 22 let
závodění zajímavými kontak-
ty. Bez těchto věcí by to oprav-
du nešlo a já jsem moc šťast-
ný, že semi tohoto vysněného
cíle podařilo dosáhnout.

Zároveň však už druhou
sezonu jezdíte na chvostu
startovního pole. Je těžké
udržet pozitivní přístup?
Není to úplně jednoduché.

Na druhou stranu, v MS Su-
perbike je to jezdecky hodně
našlapané. Předjet jediného
jezdce znamená výkon na
úrovni vyhraného závodu ve
třídě Superstock. Takže tak
to beru a v případě, že mám
s kým závodit, si to užívám.
Věřím, že v dalších závodech
sezony těchto soubojů o lepší
pozice bude jen přibývat.

Je pro vás motivací mimo
jiné posouvání vlastních
hranic a limitů?

Určitě. Ze začátku sezony,
kdy jsme se s motorkou hod-
ně prali, jsem byl pomalejší
než loni v týmu Kawasaki Gril-
lini. To mě hodně štvalo, pro-
tože to znamenalo jezdit
mnohdy pomalejší časy, než
jsem jezdil ve slabší třídě Su-
perstock. V posledních dvou
závodech jsembyl ale přes vte-
řinu na kolo rychlejší než
loni, což mě opět naplnilo ale-
spoň částečným optimismem.
Bylo by fajn se v průběhu sezo-
ny posunout ve srovnání s loň-
skými časy o další vteřinu.

Pro někoho je domácí
prostředí výhodou, něko-
ho svazuje. Jak to máte vy?
Je to úplně boží, že se jede

v Brně. Zde jsem v polovině

90. let začínal, také jsem tu
v roce 2009 zajel svůj první
velký úspěch na světové scé-
ně, a sice 3. místo ve světo-
vém poháru Superstock
1000. Rozhodně mě to nesva-
zuje, spíše naopak motivuje.
Jsem si vědom, že to bude ná-
ročné hlavně psychicky, ale
jsem na to připraven.

S jakým výsledkem bude-
te v Brně spokojený? Je cí-
lem i zajet kolo podmagic-
kou hranici dvou minut?

Pokud bych se měl zlepšit
o vteřinu, znamenalo by to
jet pod dvě minuty. Takže
ano, je to jeden z cílů. Přál
bych si, aby vše zafungovalo
a já byl spokojený se svým vý-
konem. Pak by to mohlo být
hodně dobré.

Už když jste jezdil v niž-
ších třídách, byl váš fan-
klub v Brně nepřeslechnu-
telný. Podaří se na to po
šesti letech navázat?
No, to se uvidí, ale věřím,

že ano! Tímto bych chtěl
všechny pozvat do kotle na
tribunu C, kde bude mít náš
fanklub hlavní stanoviště.

V rámci doprovodného
programu se předvedete
na jetsurfech. Už jste měl
příležitost tento brněnský
vynález vyzkoušet?
Ještě mi to časově nevyšlo,

takže se obávám, že to bude

ostrá premiéra až při samot-
né akci. Snad jsou na tom
ostatní stejně.

Chodíte občas na přehra-
du a jak v Brně trávíte vol-
ný čas?
Volný čas, tak tahle slova

moc neznám. Snažím se udr-
žovat tréninkem, jak to jen
jde. Ale samozřejmě je důleži-

té i odpočívat. Někdy s přítel-
kyní Šárkou vyrazíme na Prý-
gl na kole na zmrzlinu, ale bo-
hužel to není tak často, jak
bych si představoval. Závodě-
ní v mistrovství světa je časo-
vě velmi náročná činnost, na-
víc když k tomu musí člověk
řešit i administrativu, vol-
ných chvil už skutečně moc
nezbývá. RADEK BABIČKA

Ondřej Ježek v akci 2x METRO, RADEK BABIČKA

Český motocyklista Ondřej Ježek (sedící vzadu)

Tomáš Požár, sportovní manažer Zbrojovky Brno MAFRA
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Požár. Chce rychlý návrat Brna do ligy

Motocyklista Tomáš Ježek:
Domácí prostředí mě motivuje
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Do Brna se o tom-
to víkendu po šes-
ti letech vrací dru-
hý nejsledovanější
motocyklový šam-
pionát.

Naposledy tyto závody navští-
vilo v Brně přes 60 tisíc divá-
ků. Mistrovství světa Superbi-
ke vyniká oproti populárněj-
ším MotoGP především větší
vstřícností k fanouškům. Ty
čeká mnoho příležitostí se-
tkat se s jezdci a na dosah bu-
dou mít i jejich stroje.

Čeští fanoušci mohou
v hlavní třídě držet pěsti On-
dřeji Ježkovi a v dalších šam-
pionátech také Karlu Peško-
vi, ale i ženě – Alexandře Peli-
kánové.

„Z návratu mistrovství svě-
ta superbiků do našeho zá-
vodního programu máme ra-
dost. Od zveřejnění provizor-
ního kalendáře promotérem
nám od fanoušků přišla řada
pozitivních ohlasů. Je to po-
chopitelné, společně s Mo-

toGP jde o dva bezkonkuren-
čně nejatraktivnější světové
motocyklové šampionáty,“
komentuje comeback
WorldSBK do jihomoravské
metropole výkonná ředitelka
Automotodromu Brno Ivana
Ulmanová.

Hned zítra v 10 hodin dopo-
ledne vybraní jezdci zamíří
na Brněnskou přehradu do lo-
kality Sirka, kde se předve-
dou při exhibiční jízdě na jet-
surfech – motorových surfař-
ských prknech.
Součástí akce by měla být

krátká autogramiáda. Přícho-
zí se mohou těšit také na spe-
ciální prosklený kamion,
v němž je vystaven motocykl
trojnásobného mistra světa
Jonathana Rea, a na několik
soutěží o vstupenky a dárko-
vé předměty.
Kdo nevyužil možnosti

předprodeje, může si přímo
na místě pořídit vstupenku
na přírodní tribuny za
1290 korun.
Za pětistovku navíc se fa-

noušci dostanou i do závodní-
ho padoku, kde mohou na-
hlédnout do zákulisí šampio-
nátu.

„Dalším bonusem je veřej-
nosti zcela otevřené Parc Fer-
mé, kam přijíždějí tři nejlep-
ší jezdci a bezprostředně po
závodech oslavují s týmem
svůj výsledek. Odehraje se
zde i následný pódiový cere-
moniál. Slavnostní vyhlášení
se podařilo umístit do strate-
gického místa v areálu tak,
abymumohli přihlížet všich-
ni návštěvníci bez výjimky,
tedy i držitelé nejlevnějších
vstupenek na přírodní tribu-
ny,“ dodává Ulmanová.

Na stejném místě se po ce-
lou dobu konání WorldSBK
bude odehrávat Paddock
Show, kterámimo jiné nabíd-
ne rozhovory a krátké auto-
gramiády nejúspěšnějších zá-
vodníků víkendu.

Krásné ženy v padoku Pódiový ceremoniál probíhá přímo mezi lidmi.Nejlepší závodníci projíždějí uličkou fanoušků.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Jonathan Rea a Tom Sykes 4x METRO, RADEK BABIČKA

inzerce

Basketbalistky vicemistrov-
ského KP Brno posílí pivotka
Aneta Mainclová z USK Praha
a rozehrávačka Michaela Sta-
rá, která v uplynulé sezoně
hrála v polském celku Zagle-
bie Sosnowiec. Vedení klubu
také prodloužilo o další sezo-
nu smlouvu s Editou Šujano-
vou. Už začátkem měsíce zís-
kaly Brňanky americkou pi-
votku Stephanii Maddeno-
vou. „Naším cílem je stavět,
stejně jako v uplynulé sezo-
ně, na českých hráčkách. Po-
kračují všechny basketbalist-
ky, o které jsme měli zájem.
Kromě Ilony Burgrové odchá-
zí Monika Satoranská, jež
také ukončila kariéru,“ uvedl
předseda představenstva klu-
bu Richard Foltýn. Mainclová
je odchovankyní městského
rivala ze Žabovřesk. „Měla
jsem chuť si zahrát Evropský
pohár, proto jsem dala před-
nost KP Brno,“ řekla. ČTK

T H , s . r . o .
B a ť o v k a 5 0 2
6 9 6 0 2 R a t íš k o v i c e
I Č : 6 0 7 3 5 3 3 3

Společnost TH, s.r.o.
přijme do pracovního poměru:

Vedoucí obchodu kotle

- základní měsíční mzda 30.000 Kč
+ roční odměny spojené s objemem obchodu

Benefity:
- PC, mobil, stravenky
- služební automobil po zkušební době
- nárok na dovolenou 5 týdnů

Požadavky:
- znalost strojních výrobků v oblasti
tepelné techniky, velkokapac. kotlových systémů

- jazykové znalosti angličtina, ruština výhodou

Nástup možný IHNED

Kontaktní osoba: Lenka Nedvědická
Tel.: 518 391 586, 518 367 506
E-mail: nedvedicka@tgroup.cz

TH, s. r. o.
Baťovka 502
696 02 Ratíškovice
IČ: 607 35 333

Společnost TH, s.r.o.
přijme do pracovního poměru:

Vedoucí obchodu kotle
- základní měsíční mzda 35.000 Kč
+ roční odměny spojené s objemem obchodu

Benefity:
- PC, mobil, stravenky
- služební automobil po zkušební době
- nárok na dovolenou 5 týdnů

Požadavky:
- znalost strojních výrobků v oblasti
tepelné techniky, velkokapac. kotlových systémů

- jazykové znalosti angličtina, ruština výhodou

Nástup možný IHNED

Superbiky se vrací. Jezdci
a motorky budou lidem blízko

Basketbal. Tým
KP posílí Stará
a Mainclová
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Oslavte Den otců v zábavním
vědeckém parku VIDA! V neděli
17. června mají tátové a dědečci
v doprovodu platících dětí volný
vstup. Přijďte ukázat dětem,
co všechno společně dokážete.
Navštivte zdejší Bastlírnu – nový
prostor pro všechny nadšené ku-
tily. Vyrobte si loďku na vodní po-
hon nebo katapult. Vyzkoušejte
si práci na odporové řezačce
a zúčastněte se soutěže o nejvyšší
věž. Jak chovat včely? Z čeho se
vyrábí pivo? Jaké superschopnos-
ti mají kvasinky a jak vypadají
pod mikroskopem? To všechno
se dozvíte během celoden-
ního doprovodného programu,
který VIDA! připravila společně
s centrem EDEN v Bystřici nad
Pernštejnem.

Určitě si také nenechte ujít
výstavu GeomeTRY, která vás

Návštěvníci se navíc dostanou
do dosud málokdy zpřístupněných
unikátních prostor baziliky
a na nádvoří kláštera. Genius loci
kláštera, kde působil světoznámý
vědec a zakladatel genetiky Johann
Gregor Mendel, dodá akci specific-
kou atmosféru. „Rád bych založil
tradici – podobný festival Brnu
chybí. Bratři Ebeni a Spiritual kvin-

VIDA! Tatínci a dědečkové vstup zdarma Starobrněnskéhudební slavnosti:
bratři Ebeni, Spirituál kvintet, Svítání – v prostorách
augustiniánského kláštera naMendlově náměstí.

tet jsou soubory, které nenajdete
na masových festivalech. Stejně jako
jejich posluchači si zaslouží důstojné
prostředí, kterým Starobrněnský
klášter s kulisou baziliky Nanebe-
vzetí Panny Marie rozhodně je.“ řekl
organizátor akce, Jiří Fadrný.

Prodej vstupenek na tento
jedinečný festival v síti Ticketportal
a TIC.

zavede do světa matematiky
na dotek. Zjistíte, jak dostat veliký
jehlan do zdánlivě menší krychle,
vyzkoušíte si změnit pohyb člověka
na matematickou funkci a otestu-
jete, jestli umíte kreslit jen podle
odrazu v zrcadle. Výstava Geo-
meTRY nabízí přes třicet exponátů
z věhlasného německého muzea
Mathematikum a najdete ji až do
3. září na galerii VIDA! Exponáty si
užijí už i předškolní děti.

Každý, kdo výstavu Geo-
meTRY navštíví, má také možnost
zúčastnit se Diamantové lote-
rie – může si tipnout, kterých
šest ze čtyřiceti devíti diamantů
je pravých. Správnou odpověď
ještě nikdy nikdo neuhádl. Je
pravděpodobnost výhry opravdu
tak nízká? Zkusíte své štěstí i vy?
Výherce získá celoživotní vstupen-
ku do VIDA!

Starobrněnské
hudební slavnosti

23. 6. | 19:30

24. 6. | 19:30

Svítání
Spirituál kvintet
a Bratři Ebenové

23. a 24. června 2018
Starobrněnský klášter

Předprodej vstupenek v síti Ticketportal, TIC.
Akce se koná pod záštitou Petra Hladíka, 1. náměstka primátora města Brna,
Michaely Dumbrovské, 1. místostarostky městské části Brno-střed,
a Pavla Konzbula, pomocného biskupa brněnského.

Partneři akce:

www.starobrnenskehudebnislavnosti.cz

Předposlední červnový víkend se augustiniánský klášter na Mendlově
náměstí poprvé naplní hudbou jinou než církevní. 23. a 24. června se
milovníci hudby mohou těšit na Spirituál kvintet, bratry Ebeny i hudební
soubor Svítání.
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Přijďte na přehlídku nejnovějších
a nejzajímavějších filmů pro digitál-
ní planetária, které byly natočeny
v posledním roce. Již po třetí se
v brněnském planetáriu koná
DigiFest – o víkendu 9. a 10. června.

Jiří Dušek, ředitel Hvězdárny
a planetária Brno doslova říká:
“Jistě se shodneme, že digitální
planetárium je úžasné médium –
diváci přírodopisné filmy sledují
v netradičním formátu, doslova jsou
obklopeni obrazem a zvukem. Letošní
přehlídka, v pracovní dny pro od-

Přehlídka nejlepších astronomických filmů – DigiFest 2018
borníky, o víkendu pro veřejnost
přináší novinky z celého světa. Ty
nejlepší pořady přitom můžeme
promítnout pouze o víkendu 9. a 10.
června. Nikdy jindy.”

Do přehlídky bylo dosud
přihlášeno 37 filmů z 19 států světa
(Polsko, Rusko, Japonsko, USA,
Francie, Německo, Ukrajina, Chile,
Austrálie, Argentina, Nový Zéland,
Řecko, Kanada, Čína, Portugal-
sko, Anglie, Španělsko, Mexiko,
Česko). Pokud byste je chtěli vidět
všechny, pak se připravte na 14

15. ročník festivalu iberoamerických kultur

www.iberica.cz

Brno Špilberk 29|6
Předprodej vstupenek v síti Ticketportal

Brno | Praha

2 7 | 6 – 1 | 7

galakoncert
flamenkový

SERGIO
deLOPE

PACO
LEÓN GEMA

MONEO

výstava
černobílých
fotografií

ROSTISLAVA
KOŠŤÁLA

„COZAVÁL
PRACH, ALE
NEODNES´

ČAS“

Výstava potrvá
od 25. 5. do 4. 7. 2018

www.galeriepekarska.cz

Výstavní a prodejní galerie
GALERIE PEKAŘSKÁ

Pekařská 52, 602 00 Brno
PO – PÁ od 9:00 do 17:00 hod.

Tel.: +420 721 562 527

hodin nepřetržitého promítání!
Celkový objem dat na našich dato-
vých úložištích přitom dosáhne 30
terabytů. Což je asi 7000 dévédéček!

Všechny promítnuté filmy se
utkají hned o tři ceny – odborné
veřejnosti, mezinárodní poroty
a ředitele Hvězdárny a planetária
Brno. Mezinárodní porotu le-
tos představuje Thomas Kraupe
– ředitel Planetária Hamburg,
nejnavštěvovanějšího planetária
v Německu a vlastně i v Evropě,

Yuri Kostenko, výkonný ředitel
ukrajinské společnosti vyvíjející
software a hardware pro digitál-
ní planetária, a Jakub Rozehnal,
ředitel Hvězdárny a planetária
hlavního města Prahy.

Tři vítězné pořady, spolu
s dalšími filmy vybranými pra-
covníky Hvězdárny a planetária
Brno, budou ke zhlédnutí v rámci
přehlídky DigiFest 2018.

Podrobný program najdete
na www.hvezdarna.cz
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Nové, hezčí, zábavnější. Hoj-
ně navštěvované brněnské Kou-
paliště Riviéra vstoupí do nové
sezony ve velkém stylu. Prošlo
desetiměsíční rozsáhlou rekon-
strukcí, která dopadla na jed-
ničku. Městská společnost
STAREZ - SPORT, a. s., která
koupaliště provozuje, připravuje
zahájení sezony a otevření pro
veřejnost na sobotu 16. června
v devět hodin ráno.
Návštěvníci se po proměně

koupaliště mohou těšit na ještě
příjemnější letní radovánky.
Změny potěší zejména děti, ale
také jejich rodiče. Riviéra od nové
sezony láká na tobogán v osmimet-
rové výšce, který měří 75 metrů,
čtyři metry širokou a patnáct
metrů dlouhou skluzavku, la-
vice a lehátka s provzdušněním,
lanový most s lekníny dlouhý 36

Největší vojenské střetnutí, které
Bučovice zažily. Tak prameny popi-
sují události z 22. června 1645, kdy
od Brna přitáhl oddíl přibližně
pěti set Švédů, kteří až na kostel
vydrancovali celé město. Chtěli
dobýt i zámek, ten však ubránili
měšťané, vrchnostenští úředníci,
myslivci a služebnictvo. Skoro po-
lovina švédských vojáků při tomto
střetu přišla o život, zbytek odtáhl
na Brno.
Poosmé si letos Bučovice už

zanedlouho připomenou události
z doby třicetileté války, které se
výrazným písmem zapsaly do je-
jich dějin. Na rozdíl od předchozích
ročníků však spolupořadatel akce
Agentura REX Radima Dufka
chystá novinku. „Bitvu nesve-
deme před zámkem, ale vedle něj.
Na prostranství za autobusovým
nádražím,“ prozradil Dufek.
Také scénář bude díky změně

místa poněkud odlišný. Vo-

Riviéra při otevření chystá
soutěž v jízdě tobogánem

Oddíl Švédů v Bučovicích
přepadnou císařská vojska

jáci v dobových uniformách se
nepokusí přímo dobýt památku,
ale předvedou polní střet. „Něco
takového by se nám na malém
prostoru, jaký je před zámkem,
nepodařilo zrealizovat. Letos se
diváci dočkají ukázky přepadení
švédského oddílu, jehož vojáci při
návratu z Bučovic do Brna dran-
covali a rabovali okolní vesnice,
císařskými vojsky,“ doplnil Dufek.
Na bitevním poli se kromě asi sed-
mdesáti vojáků objeví také několik
koní.
Akce nicméně nebude pouze

o střetu. Příchozí dostanou
možnost nahlédnout do vojen-
ského ležení, prohlédnou si zbraně
z období třicetileté války a také si
například zastřílejí z luku či kuše.
Městem bude rovněž znít hudba
ze 17. století. A chybět nebude ani
historický jarmark.
Program začne v pátek 22.

června v pět hodin odpoledne stav-
bou historického tábora. V devět
večer pak městem projde průvod
s pochodněmi. Pokračovat se bude
v sobotu 23. června, oficiální za-
hájení se uskuteční v deset hodin
dopoledne na náměstí Svobody.
Zlatý hřeb, tedy bitevní ukázka,
odstartuje ve tři hodiny odpoledne.
Akci o půl desáté večer uzavře
ohňostroj. Martina Hašková

metrů, lezeckou stěnu, šplhací
síť. Nejmenší si užijí vodní děla,
chrliče, hřib, vodního ježka, clonu,
kbelíkový strom či fontánky.
K rekonstrukci město přistoupilo

kvůli nutné výměně původních be-
tonových bazénů. Nově je nahradi-
ly vany z nerezu.„Zároveň jsme
vyměnili starou dlažbu a udělali
jsme nové rozvody pro zavlažování
trávníku a elektřiny. Využili jsme
toho, že se okolí bazénů rozko-
palo,“ přiblížil Martin Mikš, gene-
rální ředitel STAREZ - SPORT, a. s.
V sobotu 16. června nabídne

zahájení sezony také bohatý
doprovodný program. Od tří
hodin odpoledne začne soutěž
v nejrychlejším sjezdu tobogánem,
exhibiční vystoupení předvedou
brněnské akvabely. Návštěvníci
budou zároveň svědky pokřtění
nového maskota.
Pro novou letní sezonu se mění

vstupné na koupališti Riviéra,
které provozovatel rozdělil
na dopolední a odpolední kvůli za-
mezení front u pokladen. Základní
vstupné s odchodem do dvou hodin
odpoledne stojí 80 korun a po třetí
hodině se dostane každý do areálu
za 100 korun. Celodenní vstup
vyjde na 180 korun, děti do pěti let
ho mají zdarma.
Více se dozvíte na www.rivec.cz

Koupaliště Riviéra
Bauerova 322/7 | 603 00 Brno

www.rivec.cz 730 106 914

ODNÝ PROGRAM - 15:00–18:00 HOD.

16. 6. 2018 9:00–21:00

Y - TOBOGÁN | SKLUZAVKA | LEZECKÁ
VODNÍ HŘIB | FONTÁNKY | SOUTĚŽE
E VODĚ | KŘEST NOVÉHOMASKOTA
EJRYCHLEJŠÍM SJEZDU TOBOGÁNU

OTEVÍRÁME
NOVOURIVIÉRU!

DOPROVODNÝ PR

NKY
NA |
U I VE
V NE

D

VIN
ĚN
HU
Y V

DOPRDOPR

NOV
STĚ

NA SUCH
ZÁVODY

Nově vedle zámku za autobusovýmnádražím
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Kraj zrekonstruuje
mosty v Hodoníně,
Bučovicích i v Brně.

Jihomoravský kraj letos opra-
ví silnice nižších tříd zhruba
za 1,8 miliardy korun. Za
200 milionů ze svého roz-
počtu a 300 milionů od státu
opraví 52 kilometrů silnic
a 48 mostů. Hejtmanův ná-
městek Roman Hanák uvedl,
že další miliarda půjde z Ev-
ropské unie, a tyto akce kraj
bude spolufinancovat další-
mi 265 miliony korun.
Kraj původně plánoval dát

z rozpočtu na samostatné
akce 164 milionů korun, rad-
ní ale částku zvýšili o devěta-
dvacet milionů. „Když
k tomu připočteme letošní
příspěvek vlády na opravy sil-
nic ve výši skoro 304 milionů
korun, poputuje letos na
opravy silnic z rozpočtu Jiho-

moravského kraje a Státního
fondu dopravní infrastruktu-
ry téměř půl miliardy ko-

run,“ uvedl Hanák. Podle ná-
městka hejtmana se za to zre-
konstruují mosty v Hodoní-

ně, v Bučovicích, v Brně, Ve-
verské Bítýšce a Ostrovači-
cích, ale zlepší se i stav silnic
na průtahu obcí Kravsko,
z Holubic do Rousínova nebo
z Mutěnic do Dubňan. Letos
se dokončují i práce započaté
loni, a to například průtah
obcí Habrovany, silnice z Led-
nice do Nejdku nebo opěrná
zeď v Jevišovicích.
Podle Hanáka zamíří do re-

konstrukcí silnic i zhrubami-
liarda z Integrovaného regio-
nálního operačního progra-
mu. „Tyto akce spolufinancu-
jeme částkou dvou set pětaše-
desáti milionů korun,“ dodal
náměstek Hanák. Mezi inves-
tice patří průtah obcemi
Moutnice, Jamolice, Hrádek,
Krhovice nebo komunikace
z Deblína do Tišnova, z Tere-
zína do Velkých Pavlovic,
z Hajan do Želešic či další
most v Brně.
V Jihomoravském kraji je

téměř čtyři tisíce kilometrů
silnic I. a II. třídy. ČTK

česká rodinná firma čegan s 30-ti letou tradicí
hledá zaměstnance - pozice vhodné i pro ozp

Kraj letos chystá velké opravy místních silnic. PROFIMEDIA.CZ

Tradiční strojírna Šmeral
Brno loni zvýšila svoje tržby
o sedmprocent, na 540milio-
nů korun. Vydělala přes
sedm milionů korun. Celý
zisk valná hromada převedla
na účet neuhrazené ztráty
z minulých let. Předloni fir-
ma prodělala přes 50milionů
korun. Podle generálního ře-
ditele strojírny Jiřího Zoufalé-
ho se loni zvýšila produktivi-
ta práce firmy o 18 procent.
Firma měla loni méně za-
městnanců, průměrně 374,
o rok dříve jich bylo 414. Lidé
ve strojírně si průměrně po-
lepšili. V roce 2016 jim vzrost-
ly mzdy o 13 procent a loni
o dalších osm, na průměr-
ných 25 338 korun. Firma má
zakázky po celém světě, loni
dodala stroje pro příčné klí-
nové válcování pro severoa-
merický a italský trh. Nejvý-
znamnější exportní zakáz-
kou byla podle Zoufalého do-
dávka tří nových bucharů do
Ruské federace. Společnost
chce dát na technický rozvoj
minimálně 14 milionů korun
a dokončit výrobu několika
strojů. ČTK

Kontaktní telefon:
736 507 517, 736 507 706

e-mail: personalni@petrotrans.cz
www.petrotrans.cz

NABÍZÍME: MZDA až 52.000 Kč
• Příspěvky na penzijní připojištění
• Poukázky na odběr pohonných hmot
• Moderní vozový park
• 555 tttýýýdddnnnůůů dddooovvvooollleeennnééé

PETROTRANS
Unipetrol Group

Rozvoz zboží (pohonné hmoty)
na čerpací stanice

PETROTRANS, s.r.o.,
přijme šikovné řidiče s ŘP sk. C, E

pprroo pprraaccoovviiššttěě SSttřřeelliiccee uu BBrrnnaa

Šmeral Brno.
Strojírně se
loni dařilo

Opravy silnic budou
stát téměř dvě miliardy

inzerce
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Spoj do bavorské
metropole využívá
více než dva tisíce
lidí měsíčně.

Letecká linka z Brna do Mni-
chova, provozovaná brit-
ským dopravcem bmi regio-
nal, bude v závazku veřejné
služby stejně jako třeba regio-
nální vlaková či autobusová
doprava. Jihomoravský kraj
firmě zaplatí za čtyři roky
smlouvy téměř šest milionů
eur (asi 150 milionů korun).

Podle hejtmana Bohumila
Šimka se jedná o linku důleži-
tou pro rozvoj byznysu
a smlouva umožní i větší kon-
trolu nad parametry a pravi-
delností linky.

Linka začala létat v listopa-
du 2015 a od té doby se počty
spojů rozšířily na dva denně
v každém směru od pondělí
do pátku, v neděli létá jeden
pár spojů. Nyní spoj do Mni-
chova využije zhruba
2200 lidí měsíčně.
Většina investorů umístění

své investice podmiňuje
podle Šimka právě existencí
leteckého spojení do uzlové-

ho letiště. „Pokud bychom
tuto linku neměli, uskutečni-
ly by se investice jinde. Proto
je naší prioritou najít cestu,
jak znásobit počty pravidel-
ných letů z brněnského letiš-
tě, a o tom stále jednáme.
Lety do Mnichova v závazku
veřejné služby jsou dalším
krokem ke zlepšení letecké-
ho provozu. A velmi pozitiv-
ní zpráva pro cestující je, že
v rámci závazku dopravce za-
vádí nové akční ceny letenek,
které jsou k dispozici od
3645 korun za zpáteční cestu
včetně letištní taxy,“ řekl
hejtman Šimek. ČTK

Dopravce RegioJet od 10. čer-
vna výrazně omezí počet spo-
jů na autobusové lince z Pra-
hy do Brna přes Jihlavu. Za-
tímco nyní jemožné si na ces-
tu do Jihlavy vybrat devět spo-
jů, do budoucna v ní zastaví
jen čtyři spoje.
Podle mluvčího Aleše On-

drůje souvisí změny s provo-
zem vlakové linky z Prahy do
Brna. Vlaky se však Jihlavě vy-
hýbají, stejně tak do Jihlavy
zatím nejezdí konkurenční
FlixBus, který se již etabloval
na řadě tras protínajících Čes-
kou republiku.
Dosud jemožné jet do Jihla-

vy autobusy RegioJetu jak
z Brna, tak z Prahy přes den
ve dvouhodinovém interva-
lu, z Prahy navíc ještě jezdí
a budou nadále jezdit dva spo-
je, které pokračují do Znoj-

ma. Z Prahy nyní jezdí posled-
ní autobus ve 22 hodin,
z Brna v 19 hodin. Nově bude
možné z Prahy využít auto-
bus v 18.30 hodin na lince do
Znojma, z Brna odjede posled-
ní už v 17 hodin.
„Cílem RegioJetu je nasta-

vit jízdní řád tak, aby autobu-
sy doplňovaly vlaky v časo-
vých polohách, kdy vlak neje-
de, a současně zajistily také
spojení přes Jihlavu. V návaz-
nosti na změny konceptu au-
tobusového spojení mezi Pra-
hou a Brnem jsme upravili
i rozsah spojení s Jihlavou.
O některých změnách a úpra-
vách jsme bohužel rozhodli
až následně v návaznosti na
provozní a další hlediska stej-
ně jako v návaznosti na po-
ptávku ze strany cestujících,“
uvedl Ondrůj. ČTK

Brněnské letiště MAFRA

Lety do Mnichova
podpoří kraj

RegioJet. Omezí
spoje do Jihlavy

Požadujeme: - řidičský průkaz skupin B a C,
profesní průkaz vítán

- praxe na kropícím a zametacím voze
vítána

- spolehlivost

Nabízíme: - prostředí stabilní firmy
- odpovídající mzdové ohodnocení
- zajímavé zaměstnanecké benefity

Nástup možNý ihNed.

Bližší informace pan Skácel,
vedoucí střediska zimní a letní údržby.

Písemné nabídky zasílejte na emailovou adresu
skacel@bkom.cz

společnost Brněnské komunikace a.s.
přijme do pracovního poměru

zaměstnance pro obsazení volné pracovní pozice

s t a v e B N í d ě l N í k

Společnost Lohmann & Rauscher, s. r. o. patřící mezi přední
světové dodavatele zdravotnických a hygienických výrobků

hledá do svého týmu vhodné kandidáty / kandidátky na pozice:

Bližší informace k pozicím a aktuální nabídku námi nabízených pozic najdete na
https://www.lohmann-rauscher.com/cz-cs/kariera/nase-nabidka-volnych-mist/

Máte-li zájem o určitou pozici, neváhejte a kontakujte nás na emailu:
Marta.Loefflerova@cz.LRMed.com nebo na tel. čísle +420 544 425 632,

na mobilu +420 739 529 558, ale také na adrese Lohmann & Rauscher, s.r.o.,
Bučovická 256, 684 01 Slavkov u Brna.

skladník
dělnice ve zdravotnické výrobě
švadlena ve zdravotnické výrobě

Zprávy krátce

Povodí vypíše
výběrové řízení
Zakázky za více než mi-
liardu korun hodlá zajis-
tit Povodí Moravy. Vypíše
proto výběrová řízení na
několik desítek staveb.
Podle investičního ředite-
le Tomáše Bělašky by se
mělo jednat například

o výstavbu protipovodňo-
vých opatření v Kunovi-
cích či rekonstrukci jezu
v Hranicích, revitalizaci
Bečvy ve Skaličce a Černo-
tíně, revitalizaci vodohos-
podářského uzlu v Neda-
konicích či inženýrsko-
-geologický průzkum
a geodetické práce v rám-
ci příprav Vodní nádrže
Vlachovice. ČTK

inzerce
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Psychowalkman: výjimečný přístroj pro zdraví!
„Měla jsem velké pro-
blémy se spánkem, nic
nezabíralo a léky mi ne-
dělaly dobře. Tak jsem si
pořídila psychowalkman,
i když jsem reklamě příliš
nevěřila. Ale stalo se –
hned první noc jsem zase
spala dobře! Asi za dva
týdny jsem byla z nejhor-
šího venku.“ říká Petra
Joachymstalová z Prahy.

„Chodí k nám čím dál tím
víc lidí se stresy, deprese-
mi i nespavostí. AVS přístroj
na toto funguje velmi dobře.
První psychowalkman jsem
si přivezl z ciziny před 25
lety a dnes v našem středis-
ku Modrá laguna používá-
me nejlepší model Laxman.
Nejlepší je používat psycho-
walkman preventivně, k vy-
čerpání baterek a nespavosti
pak nedojde.“ říká Prim.
MUDr. Jan Cimický, Csc.
Odborně se psychowalkman
nazývá audiovizuálně stimu-
lační přístroj (AVS přístroj).
Kromě nespavosti rychle
odstraňuje stres a únavu,
účinně zbavuje depresí, úz-

kosti, migrén, vysokého krev-
ní tlaku, syndromu vyhoření.
Nebo dokáže urychlit učení
a zvýšit psychickou odolnost
- má přes 40 možností. Je ur-
čený pro domácí použití.

Použití je přirozené
Nasadíte si speciální brýle
a sluchátka, na psychowalk-
manu si zvolíte program, na-
příklad ,,Rychlé odstranění
únavy” a zapnete start. Pulsu-
jící světlo z brýlí a hudba ze
sluchátek přeladí změnou fre-
kvence mozku vaše biorytmy

do stavu bez únavy. Během
15 minut vstáváte osvěženi
jako po hodinách dobrého
spánku. AVS přístroj na-
vozuje stavy, které jsou pro
organismus přirozené, ale
vlivem různé zátěže je člověk
nemůže sám dosáhnout – na-
příklad mozek nemůže spustit
spánek, když je přetížený.

Technologii AVS vyvíjela
i NASA a nositelé Nobelo-
vých cen.
Chválí ho lékaři i uživate-

lé: 48% Čechů ve výzkumu
uvádí, že účinky ještě před-
čili jejich očekávání. Celko-
vá spokojenost kolísá u nás
i ve světe mezi 96-98%, což
je ve zdravotní oblasti na-
prosto mimořádný výsledek.
Více se dozvíte u odborného
garanta AVS technologie pro
ČR, kde si můžete objednat
katalog:www.galaxy.cz.

Biotechnologický AVS pří-
stroj Laxman je určený pro
domácí použití.

• Většinou ho v rodině po-
užívají všichni členové
domácnosti.

• Tohoto ,,domácího“ léka-
ře s tak užitečnými účinky
pro dnešní dobu používají
lékaři, sportovci, celebrity
- nejvíce je ale ,,běžných”
samouživatelů.

• AVS přístroje s garan-
tovanými účinky stojí
od 6 000Kč do 30 000Kč.

Laxman

,,Trpěl jsem dlouhá léta nespavostí a musel bral prášky. Až jsem vyzkoušel
AVS přístroj. Nespavost byla za dva týdny pryč! Spím teď normálně a hlavně
jsem ráno odpočatý.“ Tomáš Tvrdík, advokát.

Objednejte si tištěný KATALOG:
Pošlete běžnou SMS s adresou a slovem

BRNO na tel: 778 035 563
Katalog zasíláme ihned.

Přidejte emailovou adresu a dostanete ještě
zdarma E-book: ,,Jak přežít v dnešním světě.”

Nákup + vyzkoušení (zdarma):
Prodejna Brno: Mojmírovo nám. 27

Eshop: www.galaxy.cz

AVS přístroj - psychowalkman má
mimořádné účinky pro psychiku.
Ihned zbaví stresu a únavy, rychle redukuje nespavost či
deprese. Zlepšuje psychickou odolnost a zdraví. Má přes
40 možností využití. Stačí jednou vyzkoušet - přijďte zdarma!

23 let zkušeností: AVS přístroje doporučují uživatelé i lékaři.

ZDARMA

Nyní mimořádně:
sleva + dárky za 4800 Kč!

Více: www.galaxy.cz

DÁRKY: učební kurzy
angličtiny a němčiny

pro samouky zdarma!




